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Kuna taaskasutus on 
moes, võiks remondi 
käigus välja vahetatud 
valamu leida endale koha 
aianurgas veesilmana.

Et valamu oma valevusega võib 
aias mõnele liiga pealetükkiv tun-
duda, tuleks eriti hoolikalt mõel-
da selle kohavalikule ja taimede-
le, mis tulevasse minitiiki kasvama 
pannakse. Paigutage valamu koh-
ta, kus taimed moodustavad selle-
le rohelise tausta.

Kõigepealt lööge äravooluaugu-
le punn ette või tihendage see pee-
neteralise betooni ja isolatsiooni-
materjaliga.

Valamu ilmestamiseks võite sinna 
paigutada paar veest välja ulatuvat 
kivitükki, vahemik kivide ja valamu 
äärte vahel täitke mullaseguga, kuhu 
hiljem saab istutada ääretaimed.

Valamust veesilmas võiksid 
ülekaalus olla tugevad jooned 

ja värv. Seepärast eelistage mit-
te ülekuhjatud istutamisskeemi. 
Pildil olevas seades võtavad ena-
miku veepinnast enda alla punane 
kääbusvesiroos Nyphaea tetrago-
na ‘Rubra’ ja vesipähkli Trapa na-
tans ujulehestik. Nõelalss, Eleocha-

ris acicularis, kasvab vee all ning 
hariliku varsakabja kultuurvormid 
Caltha balustris ‘Alba’ ja Typha mi-
nima jäävad ääretaimedeks.

Allikas: “Veesilmad iluaias”,  
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Vastab
Erki Loigom
Eesti Katuse- ja Fassaadimeistrite  
Liidu aseesimees

Lühidalt vastates kaitseb korstna-
katteplekk ehk korstnamüts korst-
nat loodusmõjude eest ja paran-
dab laguneva või halvasti laotud 
korstna väljanägemist. Ometi võib 
korstnamüts vales kohas ja valesti 
paigaldatuna korstna tervist hoo-
pis halvendada. Korstnamütsile li-
saks kaetakse mõnikord korstnad 
ka külgedelt plekiga. See on vaja-
lik, kui korsten on inetu (halvasti 
laotud)  või on kasutatud materja-
le, mille jaoks ongi hiljem tarvis ka-
tet (kergkruusast plokid jms). 

Korstna katmisel tuleb mõel-
da selle niiskusolukorrale. Pleki ja 
korstna vahele peaks jääma võima-
lus tuulutuseks. Üleminekuaasta-
aegadel võib öine nulltemperatuur 
jäätada korstnakivide ning ple-
ki vahele tekkiva niiskuse ja kaua-
kestva lahenduse asemel lagundab 
keskkond korstnat senisest suure-

ma hooga. Seetõttu on alati mõist-
lik kaaluda korstna ülemiste ja roh-
kem lagunenud kiviridade väljava-
hetamist või vuukide parandamist. 
Väga suurte korstnate katmisel 
peab arvestama ka tuulest tingitud 
kolinat. Kui aga asetate pleki ja kivi 
vahele villamatid, halvendate taas 
niiskusolukorda. Suurte korstnate 
korral tuleb külje plekiplaatidesse 
lasta plekksepal kindlasti teha jäi-
gastavad painded. 

Kõige mõistlikum on katta korst-
nakatteplekiga ehk mütsiga korst-
naots ja küljed esimese kahe kivi 
ulatuses. Just see piirkond kipub 
olema esimene, kust saate aasta-
kümne möödudes kätte esimesed 
lahtised kivid. 

Plekksepatöökojad toodavad 
korstnamütse alati personaal-
selt kliendi korstna mõõtude jär-
gi. Mõõtude võtmisel on mõistlik 
lisada küljemõõtudele 5–10 mm, 
kuna korstnad ei pruugi olla alati 
rangelt täisnurksed. Seda eriti va-
nemate majade korral. Alati on hil-
jem võimalik laiemale korstnamüt-

sile lisada puitkiile, kui nentida as-
jaolu, et müts sai tellitud liiga täp-
ne ja ei mahu korstnale peale.

Korstnamütsidele on võimalik 
tellida ka sademekatuseid. Selle 
detailiga aga tasub arvestada ko-
halikke mõjusid. Kui korstna ots on 
katuse suhtes väga madal ja hoone 
asukohas valitsevad tugevad ühe-
suunalised tuuled, võib sademeka-
te hakata suunama korstnasuitsu 
katusekattele ja sellest tekkiv hap-
pelisus ei tee näiteks ka kõige tu-
gevama värvkattega teraskatuse-
le head. 

L U G E JA  K Ü S IB

Milleks on vaja korstnamütsi?
REPRO

Vana valamu veesilmaks


